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Utdragsbestyrkande:

Organ Kommunfullmäktige

Sammanträdesdag 8 juni 2020

Tid Klockan 17:00 – 19.50/20.10. 
Flertalet ärenden behandlas innan 19.50. Mellan 
kl. 19.50 och 20.10 behandlas §3 del 2 samt §4, 
varvid endast de ledamöter som talar deltar, vid 
sidan av ordförande och justeringspersoner. 

Plats Sessionssalen/Distans 

Beslutande Se bifogade uppropslistor

Närvarande ej tjänst-
görande ersättare

Malena Karanovic (SD)

Utses att justera Ingalill Söderberg (DP) och Eeva Laine (S)

Justeringens tid Tisdag 16 juni 2020 Paragrafer  1-28

Underskrifter

Ester Andréasson
Sekreterare

Erik Ottoson 
Ordförande

Gunilla Helmerson
Ordförande §10

Ingalill Söderberg Eeva Laine
Justerare Justerare
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TILLKÄNNAGIVANDE
av beslut om kommunala föreskrifter i enlighet med 8 kap. 13 § kommunallagen. 

Vid kommunfullmäktiges ovan angivna sammanträde har beslut fattats om följande 
kommunala föreskrifter: 

 Förslag till ny taxa för bygglovs- och tillsynsnämndens verksamhet enligt 
spellagen – HKF 4260

 Huddinge kommuns riktlinjer för upphandling och inköp - beslut om 
upphävande av HKF 9420

 Avsteg från HKF 1210 om avgifter för vissa upplåtelser av offentlig plats med 
anledning av tillfälliga lättnader rörande uteserveringar, matvagnar och dylikt

BEVIS 
om justering av Kommunfullmäktiges protokoll
Justeringen har anslagits på kommunens anslagstavla

Kommunfullmäktige har sammanträtt den 8 juni 2020

Protokollet har justerats den 16 juni 2020 

Anslaget sattes upp den 17 juni 2020 

Anslaget tas ner den 9 juli 2020 

Den som vill överklaga ett beslut måste göra det senast den 8 juli 2020 

Den som vill läsa protokollet kan kontakta Registrator, kommunstyrelsens 
förvaltning 

Protokollet finns också att läsa på kommunens webbplats www.huddinge.se

Underskrift
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Uppropslista 2020-06-08
31 ledamöter   

Plats för deltagande Tjänstgörande ersättare för den 
frånvarande ledamoten

1. Sara Heelge Vikmång (S) Kommunhuset

2. Daniel Dronjak (M) Kommunhuset

3. Arnold Boström (SD) Distans

4. Rasmus Lenefors (S) Distans Göran Hallberg

5. Christina Eklund (M) Kommunhuset

6. Nujin Alacabek (V) Kommunhuset

Deltar §3 del två samt 
§4, kl. 19.50-20.10

7. Malin Danielsson (L) Distans

8. Eeva Laine (S) Kommunhuset

Deltar §3 del två samt 
§4, kl. 19.50-20.10

9. Jelena Drenjanin (M) Kommunhuset

Deltar §3 del två samt 
§4, kl. 19.50-20.10

10. Christian Ottosson (C) Kommunhuset

11. Anders Lönroth (MP) Kommunhuset

12. Ingalill Söderberg (DP) Kommunhuset

Deltar §3 del två samt 
§4, kl. 19.50-20.10

13. Mats Arkhem (SD) Kommunhuset

14. Rikard Lingström (S) Distans

15. Erik Ottoson (M) Kommunhuset

Deltar §3 del två samt 
§4, kl. 19.50-20.10

16. Dennis Åström Ullström (KD) Distans

17. Niklas Bougt (V) Kommunhuset

18. Michaela Lööf (S) Kommunhuset

19. Eva Carlsson-Paulsén (M) Kommunhuset

20. Lars Björkman (HP) Distans

21. Pran Malhotra (S) Kommunhuset

22. Martin Nigals (SD) Kommunhuset

Deltar §3 del två samt 
§4, kl. 19.50-20.10

23. Love Bergström (M) Distans
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24. Bo Källström (L) Kommunhuset

25. Shewen Nysmed (S) Kommunhuset

26. Karin Adolfsson (C) Kommunhuset

27. Gunilla Helmerson (M) Kommunhuset

28. Carina Sundström (MP) Distans

29. Sonia Benavente (V) Distans

30. Aza Cheragwandi (S) Kommunhuset

31. Leif Dyrvall (DP) Distans

Uppropslista 2020-06-08

30 ledamöter 

Plats för deltagande Tjänstgörande ersättare för den 
frånvarande ledamoten

32. Ann Clewett (SD) Distans

33. Peter Höög (M) Distans Patrick Rahm

34. Ann-Marie Högberg (S) Kommunhuset

35. Jennifer Lind (M) Distans

36. Claes Thim (S) Distans Marie Fors (S)

37. Karl Henriksson (KD) Kommunhuset

Deltar §3 del två samt 
§4, kl. 19.50-20.10

38. Sofia Knutz (L) Kommunhuset

39. Sven Pernils (SD) Kommunhuset

40. Johanna Bergman (M) Distans Linda von Fircks

41. Olov Hamilton (V) Kommunhuset

42. Anneli Sjöberg (S) Distans

43. Caroline Örtholm (M) Distans

44. Henrik Juhlin (C) Distans

45. Yossi Sigal (S) Distans

46. Anders Abel (MP) Kommunhuset

47. Kennet Bergh (M) Kommunhuset

48. John Clewett (SD) Distans

49. Kamile Ünver (S) Kommunhuset

50. Patrik Willingstam (DP) Kommunhuset

51. Britt Björneke (V) Distans Konrad Hyltén
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52. Mats Österholm (M) Distans

53. Erling Karlsson (S) Distans

54. Lisbeth Krogh (HP) Kommunhuset

55. Chris Smith (L) Distans

56. Björn Karlsson (M) Distans

57.  Margareta Vikgren (S) Distans

58. Gerhard Miksche (SD) Distans Runar Finnman 

59. Nicolas Holst (M) Distans

60. Fredrik Fjällström (S) Distans

61. Tomas Selin (C) Distans
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Sammanträdesdatum Paragraf

Kommunfullmäktige 8 juni 2020 § 1

Diarienummer KS-2020/93.901

Anmälan av ny ersättare i kommunfullmäktige

Kommunfullmäktiges beslut
Kommunfullmäktige har tagit del av informationen.

Sammanfattning
Ordföranden anmäler från Länsstyrelsen inkommet protokoll med följande innehåll:

 Tove Madsen (L) utses till ny ersättare i kommunfullmäktige från och med 
den 3 juni 2020 till och med den 14 oktober 2022 (ny ersättare efter Jessica 
Ericsson).  
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Sammanträdesdatum Paragraf

Kommunfullmäktige 8 juni 2020 § 2

Beslut rörande inlämnade frågor

Kommunfullmäktiges beslut
De inlämnade frågorna får ställas.

Sammanfattning
Inför sammanträdet har följande frågor lämnats in till kommunfullmäktige:
 

 Fråga till Huddinge Samhällsfastigheters ordförande Tomas Hansson (KD) 
om trygghet och hygien på Källbrinks IP, ställd av Rasmus Lenefors (S), se 
bilaga 2.1 till detta protokoll.  

 Fråga till Jelena Drenjanin (M) med anledning av hanteringen av Covid-19 i 
Huddinges grundskolor, ställd av Nujin Alacabek (V), se bilaga 2.2 till detta 
protokoll.
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Sammanträdesdatum Paragraf

Kommunfullmäktige 8 juni 2020 § 3

Svar på nya frågor

Kommunfullmäktiges beslut
Frågorna anses besvarade.

Sammanfattning

Svar på fråga till Huddinge Samhällsfastigheters ordförande Tomas Hansson 
(KD) om trygghet och hygien på Källbrinks IP, ställd av Rasmus Lenefors (S), se 
bilaga 2.1 till detta protokoll.  

Tomas Hansson (KD), Huddinge Samhällsfastigheters ordförande, anför som svar på 
frågan följande:

”Ordförande och ledamöter,

Jag har fått en fråga från Rasmus Lenefors (S) som handlar om tryggheten och 
säkerheten ur ett Corona-perspektiv under veckorna med friidrottsskola som ska 
arrangeras i sommar på Källbrinks IP. Rasmus skriver att det är Huddinge AIS som är 
arrangör men att man, för att minska riskerna för smittspridning, behöver stöd från 
Huddinge Samhällsfastigheter som sköter driften på Källbrink.

Frågan från Rasmus lyder: Kommer Huddinge Samhällsfastigheter att vidta särskilda 
åtgärder för att säkerställa en god hygien och därmed ökad trygghet på Källbrinks IP 
under Huddinge AIS friidrottsskola?

Tack Rasmus för frågan! Tråkigt att du blev förhindrad att vara med idag. 

Jag håller med dig om vikten av att idrotta och av att röra på sig och jag önskar precis 
som du att friidrottsskolan ska kunna genomföras på ett tryggt och säkert sätt för barn 
och ledare.

Din fråga är egentligen bredare än bara friidrottsskolan på Källbrinks IP. Det finns 
fler föreningar som arrangerar träningsskolor för barn och unga under sommaren på 
anläggningar som vi driftar, t ex fotbollsskolor. 
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Sammanträdesdatum Paragraf

Kommunfullmäktige 8 juni 2020 § 3

Coronasituationen ställer särskilda krav på den här typen av arrangemang om de ska 
kunna genomföras utan risk för ökad smittspridning. Huddinge Samhällsfastigheter 
har i dessa frågor en nära dialog med i första hand Kultur och Fritidsförvaltningen 
och ibland också med aktuell förening. Vi behöver tillsammans säkerställa vilka 
åtgärder som krävs för att arrangemangen genomförs på ett så tryggt och säkert sätt 
som möjligt. Huddinge Samhällsfastigheters ambition som fastighetsägare och 
drifthållare är alltid att svara upp mot det som efterfrågas av vår hyresgäst Kultur och 
Fritidsförvaltningen. Vi har exempelvis idag varit i kontakt med vår städleverantör 
för att säkerställa att det finns kapacitet för en ökad städfrekvens under dessa aktuella 
veckor i sommar. 

Så mitt svar är att vi när det gäller friidrottsskola och andra liknande aktiviteter, 
tillsammans med Kultur och Fritidsförvaltningen, identifierar och vidtar de extra 
åtgärder som bedöms nödvändiga för att säkerställa god hygien och därmed ökad 
trygghet.”

Ordförande frågar därefter fullmäktige om frågan kan anses besvarad, och finner att 
så är fallet.
 
Svar på fråga till grundskolenämndens ordförande Jelena Drenjanin (M) med 
anledning av hanteringen av Covid-19 i Huddinges grundskolor, ställd av Nujin 
Alacabek (V), se bilaga 2.2 till detta protokoll.

Jelena Drenjanin (M), grundskolenämndens ordförande, anför som svar på frågan 
följande:
” Har du som grundskolenämndens ordförande gjort ditt yttersta för att säkerhetsställa 
att Folkhälsomyndighetens rekommendationer följs i Huddinges skolor och att 
rektorerna och skolorna har tillräckligt med material och information om hur den ska 
användas? 

Jag som ordförande har under hela pandemin haft tät dialog med 
förvaltningsledningen för BUF. På så sätt har jag fått information om och haft 
möjlighet att ställa frågor om hur skolorna och dess rektorer hanterar åtgärder för att 
minska smittspridning. Huddinge kommun har från start varit tydliga med att alla 
verksamheter i kommunen ska följa de rekommendationer som kommer från 
myndigheter. 

Förvaltningens krisgrupp har från feb fram till nu skickat ut 23 brev till rektorer. 
Breven innehåller bland annat ny aktuell information från myndigheter, såsom vilka 
anpassningar skolorna ska göra för att undvika smittspridning, vilka städrutiner som 
ska gälla mm. Förvaltningens kostchef är i tät dialog med skolornas kockar för att 
vara behjälplig i frågor som rör anpassningar i skolmåltiden.
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Chefsmöten, där rektorer har haft möjlighet att ställa frågor har kontinuerligt 
genomförts. Förvaltningens tjänsteperson som arbetar med insyn i de fristående 
grundskolorna har under hela perioden haft en god och bra dialog för att ge stöd och 
råd till rektorer i fristående skolor. 

Anpassningar som skolorna uppmanats att göra för att öka avstånd är bland andra: 
 Öka avstånd i undervisningssituation och skolmåltidssituation.
 Förlägga viss undervisning utomhus.
 Förskjuta raster så att färre barn är ute på rasterna samtidigt.
 Flytta fram utvecklingssamtal och föräldramöten, inga samlingar vid 

skolavslutningar, skolbaler har ställts in m.fl.
 Särskilda hygienrutiner.
 Instruktioner och påminnelser till elever om hur de kan bidra till att minska 

smittspridning (bl.a. handtvätt oftare och längre än vanligt, stanna hemma vid 
minsta symptom, hosta i armveck, hålla avstånd).

 Uppdaterade städrutiner utskickade från kommunen (bl.a. avtorkning av 
bordsytor, dörrhandtag).

När det gäller efterlevnad av rekommendationer är bedömningen är att skolorna efter 
sin bästa förmåga har försökt efterfölja rekommendationerna i ett läge där alla 
grundskolor varit öppna varje dag under pandemin. De stora utmaningarna för 
skolorna är att det är trångt i både klassrum och matsalar. Enligt 
Folkhälsomyndigheten så kan barnen fortsätta ta mat själva i matsalen, vilket också 
skett på många skolor i Huddinge. Eleverna behöver äta inom ett visst tidsspann för 
att klara skoldagen på ett bra sätt. Avstånd är svårt för små barn, trots påminnelser, att 
hålla. 

Den enkla frågan blandar ihop begreppen handsprit och desinfektionsmedel. All 
handsprit i kommunen prioriterades till äldreomsorgen i början av pandemin. I 
skolorna har vi fokuserat på tvål och vatten för rena händer då handsprit varit en 
bristvara tills nyligen. Vad gäller desinfektionsmedel så har det funnits i 
verksamheterna och detsamma gäller tvål, sedan kan det hända att det uppstått någon 
enstaka situation att man ej hunnit fylla på. Jag har gjort mitt yttersta i rollen som 
grundskolenämndens ordförande men som i alla situationer så finns det alltid enstaka 
individer som inte följer Folkhälsomyndigheternas råd, det har vi sett även här i 
kommunhuset.”

Efter det att Jelena Drenjanin (M) gett sitt svar på frågan yttrar sig Nujin Alacabek 
(V) och Jelena Drenjanin (M).

Ordförande frågar därefter fullmäktige om frågan kan anses besvarad, och finner att 
så är fallet.
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Kommunfullmäktige 8 juni 2020 § 4

Diarienummer KS-2020/1029.110

Svar på interpellation ställd av Martin Nigals (SD) till 
kommunalrådet Karl Henriksson (KD) om Covid-19 inom 
äldreomsorgen i Huddinge

Kommunfullmäktiges beslut
Interpellationen anses besvarad.

Sammanfattning
Som svar på Martin Nigals (SD) interpellation om Covid-19 inom äldreomsorgen i 
Huddinge hänvisar Karl Henriksson (KD) till sitt utdelade skriftliga svar, se bilaga 
4.1 till detta protokoll.

Överläggning i kommunfullmäktige
Efter det att Karl Henriksson (KD) besvarat interpellationen yttrar sig Martin Nigals 
(SD) och Karl Henriksson (KD).
 
Härefter förklaras överläggningen avslutad.
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Kommunfullmäktige 8 juni 2020 § 5

Information från kommunrevisionen

Kommunfullmäktiges beslut
Kommunfullmäktige har tagit del av informationen.

Sammanfattning
Eva-Li Prades (S), kommunrevisionens ordförande, informerar om revisionens arbete 
under 2019.  
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Sammanträdesdatum Paragraf

Kommunfullmäktige 8 juni 2020 § 6

Diarienummer KS-2019/1808.915

Statistikrapporter från socialnämnden, gymnasie- och 
arbetsmarknadsnämnden samt vård- och omsorgsnämnden 
enligt 16 kap. 6 h § socialtjänstlagen (2001:453), 2019

Kommunfullmäktiges beslut
Kommunfullmäktige har tagit del av rapporten.

Sammanfattning
Till dagens sammanträde med kommunfullmäktige har följande rapport inkommit:

 Individ- och familjeomsorgens rapport av beslut som inte verkställts inom tre 
månader fjärde kvartalet 2019  
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Kommunfullmäktige 8 juni 2020 § 7

Diarienummer KS-2020/644.912

Revisionsberättelser budgetåret 2019 - prövning av 
ansvarsfrihet enligt 5 kap. 24 § kommunallagen (2017:725)

Kommunfullmäktiges beslut
Kommunstyrelsen, nämnderna inklusive Södertörns överförmyndarnämnd och 
fullmäktigeberedningarna samt de enskilda förtroendevalda i dessa organ beviljas 
ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2019.

 
Det noteras till protokollet, att de av fullmäktiges idag tjänstgörande ledamöter som 
ingår i något av de ovan nämnda organen är jäviga i ärendet. De deltar därför inte 
handläggning eller beslut rörande ärendet.

Sammanfattning
Två revisionsberättelser för 2019 har lämnats in till kommunfullmäktige i Huddinge 
kommun.
 
Flertalet revisorer har avgivit revisionsberättelse avseende budgetåret 2019; se bilaga 
1 till förslag av kommunfullmäktiges presidium daterat den 1 juni 2020. 
Revisionsberättelsen är daterad den 3 april 2020. Till revisionsberättelsen är fogad en 
bilaga rubricerad ”Revisorernas redogörelse 2019 Huddinge”; se bilaga 1.1 till 
nyssnämnda tjänsteutlåtande. Revisionen har enligt nämnda redogörelse genomfört 
följande granskningar under år 2019, vilka dokumenterats i rapporter och 
revisionsskrivelser bifogade till förslag av kommunfullmäktiges presidium daterat 
den 1 juni 2020.
 
I ovan angiven redogörelse beskrivs kortfattat vilka brister som finns antecknade i 
rapporterna samt vilka rekommendationer som revisorerna lämnat med anledning av 
angivna brister. Det ges också en kortfattad redogörelse för respektive 
nämnds/styrelses svar på innehållet i granskningsrapporterna.
 
Enligt revisionsberättelsen tillstyrker revisorerna att fullmäktige beviljar ansvarsfrihet 
för styrelse, nämnder och beredningar samt enskilda ledamöter i dessa organ. 
Revisorerna tillstyrker även att kommunens årsredovisning godkänns.
 
Av fullmäktige utsedd revisor Klas Hamrin (C) har avgivit en revisionsberättelse 
daterad 2020-04-05; se bilaga 2 till förslag av kommunfullmäktiges presidium daterat 
den 18 maj 2020, samt en redogörelse för verksamhetsåret 2019; se bilaga 2.2 till 
nyssnämnda förslag. 
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Kommunfullmäktige 8 juni 2020 § 7

Diarienummer KS-2020/644.912

Enligt revisionsberättelsen tillstyrker Klas Hamrin (C) att fullmäktige beviljar 
ansvarsfrihet för nämnder och beredningar samt enskilda ledamöter i dessa organ. 
Klas Hamrin (C) tillstyrker ej att fullmäktige beviljar ansvarsfrihet för styrelsen. Klas 
Hamrin (C) tillstyrker att kommunens årsredovisning godkänns.
 
Kommunfullmäktige har begärt att kommunstyrelsen inkommer med förklaringar 
över de brister som framställts mot styrelsen i revisionsberättelsen från Klas Hamrin 
(C).
 
Svar med förklaringar är inlämnat till kommunfullmäktige och behandlat i 
kommunstyrelsen den 1 juni 2020.
 
Med beaktande av inlämnade revisionsberättelser och förklaringar från 
kommunstyrelsen bedömer kommunfullmäktiges presidium att de brister som 
framförs av revisor Klas Hamrin (C) inte föranleder att styrelsen inte ska beviljas 
ansvarsfrihet.
 
Kommunfullmäktiges presidium föreslår att kommunstyrelsen, nämnderna inklusive 
Södertörns överförmyndarnämnd och fullmäktigeberedningarna samt de enskilda 
förtroendevalda i dessa organ beviljas ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2019.

Propositioner i kommunfullmäktige
Ordförande ställer propositioner mot varandra, om bifall till presidiets förslag till 
beslut mot avslag till detsamma. Ordförande finner härvid att fullmäktige beslutar att 
bifalla presidiets förslag.

Beslutet delges
Kommunens nämnder
Södertörns överförmyndarnämnd
Fullmäktigeberedningar
Kommunrevisionen
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Kommunfullmäktige 8 juni 2020 § 8

Diarienummer KS-2020/740.181

Delårsrapport per den 31 mars 2020 för Huddinge kommun

Kommunfullmäktiges beslut
1. Delårsrapport och helårsprognos per 31 mars 2020 enligt kommunstyrelsens 
tjänsteutlåtande daterat den 8 maj 2020, godkänns.

2. Nämnder med underskott uppmanas att vidta åtgärder för att nå en budget i balans.

3. Förskolenämndens driftbudget 2020 utökas med 1,5 mnkr avseende kostnader 
främst för restvärde vid rivning av förskolan Balingsnäs. Tillskottet finansieras med 
omfördelning från reserverade medel.

4. Grundskolenämndens driftbudget utökas med 0,7 mnkr avseende tillkommande 
lokalkostnader. Tillskottet finansieras med omfördelning från reserverade medel.

5. Gymnasie- och arbetsmarknadsnämndens driftbudget 2020 utökas med 18,5 mnkr 
avseende kostnader för flyktingmottagande. Tillskottet finansieras med omfördelning 
från reserverade medel.

6. Socialnämndens driftbudget 2020 utökas med 4,4 mnkr avseende kostnader för 
flyktingmottagande. Tillskottet finansieras med omfördelning från reserverade medel.

7. Kommunstyrelsens driftbudget utökas med 12,8 mnkr avseende kapitalkostnader 
för investeringar i gator och vägar. Tillskottet finansieras med omfördelning från 
finansförvaltningen.

8. 0,4 mnkr omfördelas från gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden till 
kommunstyrelsen avseende åtta månader för tjänst som nämndsekreterare/registrator.

9.  0,6 mnkr omfördelas från bygglovs- och tillsynsnämnden till kommunstyrelsen 
avseende arkivarietjänst.

Sammanfattning
Prognosen för året är ett resultat på 196 mnkr, exklusive exploatering. Resultatet 
motsvarar 3,1 procent av skatt, generella statsbidrag och kommunalekonomisk 
utjämning. Därmed uppnås det ekonomiska målet om 2 procent.
 
Prognoserna för året är mycket osäkra. Det förklaras av den extrema situation som 
uppstått till följd av coronaviruset. Dessutom är befolkningsökningen i början på året 
lägre jämfört med budget. Det är viktigt att alla nämnder fortsatt är återhållsamma 
och följer utvecklingen av volymer.
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Redan före situationen med coronaviruset är det konstaterat att kommunsektorn står 
inför stora utmaningar och att Huddinge har en kostnadsnivå som är högre jämfört 
med andra kommuner. Det är därför viktigt att fortsätta arbetet med att kontinuerligt 
effektivisera genom att jämföra, analysera och förändra verksamheterna. 
Förändringsarbetet behöver intensifieras ytterligare där fler analyser och 
förändringsinitiativ är genomförda och redovisas i nämndernas delårsrapporter per 
augusti.
 
Nämnder med underskott och nämnder med obalanser inom ram uppmanas att vidta 
åtgärder för att nå en budget i balans och för att återställa tidigare års underskott. 
Volymöverskott på grund av lägre befolkningsutveckling ska inte täcka upp för 
underskott i verksamheterna.

Överläggning i kommunfullmäktige
I ärendet yttrar sig Daniel Dronjak (M), Sara Heelge Vikmång (S), Nujin Alacabek 
(V), Anders Lönroth (MP), Christian Ottosson (C) och Karl Henriksson (KD).
 
Daniel Dronjak (M), Christian Ottosson (C) och Karl Henriksson (KD) yrkar samtliga 
att fullmäktige ska besluta i enlighet med kommunstyrelsens förslag.
 
Sara Heelge Vikmång (S), Nujin Alacabek (V) och Anders Lönroth (MP) yrkar 
samtliga att fullmäktige ska besluta i enlighet med Socialdemokraterna, 
Vänsterpartiet och Miljöpartiets gemensamma förslag till beslut, se bilaga 8.1 till 
detta protokoll.
 
Härefter förklaras överläggningen avslutad.

Propositioner i kommunfullmäktige
Ordförande ställer proposition i två steg.
 
Först ställer ordförande propositioner mot varandra, om bifall till kommunstyrelsens 
förslag mot avslag till detsamma. Ordförande finner härvid att fullmäktige beslutar i 
enlighet med kommunstyrelsens förslag.
 
Härefter ställer ordförande återigen propositioner mot varandra, om bifall till 
Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och Miljöpartiets gemensamma tilläggsförslag 
mot avslag till detsamma. Ordförande finner härvid att fullmäktige beslutar att avslå 
förslaget.
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Reservationer i kommunfullmäktige
Sara Heelge Vikmång (S), för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp, reserverar sig 
mot beslutet, se skriftlig reservation som bilaga 8.2 till detta protokoll. 

Nujin Alacabek (V), för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp, och Anders Lönroth (MP), 
för Miljöpartiets fullmäktigegrupp, reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
förslag, se bilaga 8.1 till detta protokoll.

Beslutet delges
Samtliga nämnder
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Fråga om ansvarsfrihet för styrelsen och de enskilda 
ledamöterna i styrelsen för Samordningsförbundet Huddinge 
Botkyrka Salem för år 2019

Kommunfullmäktiges beslut
Förbundsstyrelsen för Samordningsförbundet Huddinge Botkyrka Salem samt de 
enskilda förtroendevalda i detta organ beviljas ansvarsfrihet för verksamhetsåret 
2019. 

 
Det noteras till protokollet, att de av fullmäktiges idag tjänstgörande ledamöter som 
ingår i ovan nämnda organ är jäviga i ärendet. De deltar därför inte handläggning 
eller beslut rörande ärendet.

Sammanfattning
Huddinge kommun har tillsammans med Botkyrka kommun, Salems kommun, 
Försäkringskassan, Arbetsförmedlingen och Region Stockholm från och med den 1 
januari 2013 bildat Samordningsförbundet Huddinge Botkyrka Salem.
 
Styrelsen för Samordningsförbundet har den 27 mars 2020, § 4, beslutat godkänna 
årsredovisningen för Samordningsförbundet och att överlämna denna till sina 
medlemmar. I överlämnandet efterfrågar Samordningsförbundet att medlemmarna, 
var för sig, prövar om styrelsen beviljas ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2019.
 
Förbundet hade vid utgången av år 2019 ett samlat överskott om 5,6 mnkr (5,1 mnkr 
för år 2018). Det ekonomiska resultatet år 2019 blev +0,5 mnkr (-0,5 mkr för år 
2018). Målet för förbundet är att det egna kapitalet inte ska överstiga 2,5 mnkr, 
baserat på Nationella Rådets riktlinjer om eget kapital. Stora delar av det egna 
kapitalet finns intecknat i verksamhetsplanen för 2020 och prognosen är att förbundet 
ska nå fastställd nivå för eget kapital vid 2021 års utgång.
 
I revisionsberättelse daterad den 31 mars 2020 tillstyrker revisorerna att styrelsens 
ledamöter beviljas ansvarsfrihet för verksamhetsåret. Samordningsförbundet bedöms 
ha bedrivit verksamheten på ett ändamålsenligt och från ekonomisk synpunkt 
tillfredsställande sätt samt att den interna kontrollen varit tillräcklig.
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Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att förbundsstyrelsen för 
Samordningsförbundet Huddinge Botkyrka Salem samt de enskilda förtroendevalda i 
detta organ beviljas ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2019. Som motivering för 
beslutet åberopas innehållet i revisionsberättelsen med därtill hörande bilagor.

Propositioner i kommunfullmäktige
Ordförande frågar fullmäktige om beslut kan fattas i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag, och finner härvid att så är fallet.

Beslutet delges
Samordningsförbundet Botkyrka, Huddinge och Salem
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Revisionsberättelse för Södertörns brandförsvarsförbund 
avseende verksamhetsåret 2019 - prövning av ansvarsfrihet

Kommunfullmäktiges beslut
Förbundsdirektionen för Södertörns brandförsvarsförbund och de enskilda 
förtroendevalda i direktionen beviljas ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2019.

 
Det noteras till protokollet, att de av fullmäktiges idag tjänstgörande ledamöter som 
ingår i ovan nämnda organ är jäviga i ärendet. De deltar därför inte handläggning 
eller beslut rörande ärendet.

Sammanfattning
Förbundsdirektionen för Södertörns brandförsvarsförbund beslöt den 20 mars 2020 
att godkänna årsredovisningen med verksamhetsberättelse för år 2019.
 
Södertörns brandförsvarsförbund redovisar ett resultat på +3,4 mnkr. Efter att hänsyn 
tagits till realisationsvinster (0,4 mnkr) blir det justerade resultatet vid avstämning 
mot balanskravet +3 mnkr (-4,2 mnkr år 2018) och därmed är balanskravet uppfyllt 
för 2019. Resultatutjämningsreserven (RUR) är oförändrad (6,2 mnkr).
 
I revisionsberättelse daterad den 23 mars 2020 tillstyrker revisorerna att 
förbundsdirektionen och de enskilda förtroendevalda i Södertörns 
brandförsvarsförbund beviljas ansvarsfrihet. Årsredovisningen bedöms vara upprättad 
i enlighet med lag om kommunal bokföring och redovisning och god 
redovisningssed. Enligt revisorerna visar granskningen vidare att resultatet uppfyller 
balanskravet samt är förenligt med det fastställda målet för god ekonomisk 
hushållning. Revisorerna bedömer att verksamhetens aktiviteter är i 
överensstämmelse med direktionens mål för verksamheten, men att det saknas 
underlag för att bedöma den faktiska verksamhetsmässiga måluppfyllelsen för god 
ekonomisk hushållning.
 
Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att förbundsdirektionen för Södertörns 
brandförsvarsförbund och de enskilda förtroendevalda i direktionen beviljas 
ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2019. Som motivering för beslutet åberopas 
innehållet i revisionsberättelsen med därtill hörande bilagor.
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Överläggning i kommunfullmäktige
Det konstateras att såväl fullmäktiges ordförande Erik Ottoson (M) som dess vice 
ordförande Kennet Bergh (M) är jäviga i ärendet, och därför inte kan tjänstgöra som 
ordförande vid ärendets behandling. Fullmäktiges andre vice ordförande Erling 
Karlsson (S) deltar i sammanträdet på distans, och kommer därför inte heller ifråga 
för att leda mötet under behandlingen av ärendet. Med denna bakgrund får 
ålderspresident Gunilla Helmerson (M) leda sammanträdet under ärendets 
behandling.

Propositioner i kommunfullmäktige
Ordförande frågar fullmäktige om beslut kan fattas i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag, och finner härvid att så är fallet.

Beslutet delges
1. Södertörns brandförsvarsförbund
2. Botkyrka kommun
3. Ekerö kommun
4. Haninge kommun
5. Nacka kommun
6. Nykvarns kommun
7. Nynäshamns kommun
8. Salems kommun
9. Södertälje kommun
10. Tyresö kommun
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Förslag till ny taxa för bygglovs- och tillsynsnämndens 
verksamhet enligt spellagen – HKF 4260

Kommunfullmäktiges beslut
Taxa för bygglovs- och tillsynsnämndens verksamhet enligt spellagen, enligt bilaga 3 
till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 5 maj 2020, fastställs.

Sammanfattning
Bygglovs- och tillsynsnämnden ansvarar för uppgifter som ankommer på kommunen 
enligt spellagen (2018:1138). Nämnden får enligt 20 kap. 1 § spellagen ta ut avgift i 
ärenden om registrering och tillsyn enligt den taxa som fullmäktige bestämmer. Vid 
tillämpning av denna taxa föreslås att timavgiften ska vara densamma som den 
timavgift som är fastlagd i Huddinge kommuns taxa för bygglovs- och 
tillsynsnämndens arbete med prövning och tillsyn enligt miljöbalken (HKF 4210). 
Avgiften för registrering föreslås motsvara två timmars handläggningstid. 
Timavgiften enligt HKF 4210 är 1 242 kronor per hel timme handläggningstid. 
Arvodet till kontrollant föreslås fastställas till 2,5 procent av lotteriets planerade 
försäljning, dock högst 6 000 kronor per lotteri.
 
Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att kommunfullmäktige godkänner bygglovs- 
och tillsynsnämndens förslag till taxa samt taxebilaga för bygglovs- och 
tillsynsnämndens verksamhet enligt spellagen i enlighet med bilaga 3 till 
kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 5 maj 2020.

Propositioner i kommunfullmäktige
Ordförande frågar fullmäktige om beslut kan fattas i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag, och finner härvid att så är fallet.

Beslutet delges
Bygglovs- och tillsynsnämnden
HKF 4260
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Huddinge kommuns riktlinjer för upphandling och inköp - 
beslut om upphävande av HKF 9420

Kommunfullmäktiges beslut
Nuvarande reglemente för Huddinge kommuns upphandling (HKF9420) upphävs.

Sammanfattning
Upphandlings- och inköpspolicy har den 10 februari 2020 fastställts av 
kommunfullmäktige. Kommunstyrelsen har då också getts i uppdrag att fastställa 
riktlinjer för policyns tillämpning. Riktlinjerna omfattar samtliga nämnder inom 
Huddinge kommun och ska, tillsammans med policyn, vara styrande avseende 
kommunens upphandlings- och inköpsarbete.
 
Syftet med riktlinjerna är att på ett tydligt sätt beskriva ansvarsfördelning, roller och 
arbetssätt vad avser upphandling och inköp i kommunen.
 
Ett arbetssätt utifrån riktlinjerna skapar förutsättningar för att uppnå såväl 
övergripande mål som kostnadseffektivitet och samordning.

Överläggning i kommunfullmäktige
I ärendet yttrar sig Sara Heelge Vikmång (M), Niklas Bougt (V) och Daniel Dronjak 
(M).
 
Daniel Dronjak (M) yrkar att kommunstyrelsen ska besluta i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag till beslut.
 
Härefter förklaras överläggningen avslutad.

Propositioner i kommunfullmäktige
Ordförande frågar fullmäktige om beslut kan fattas i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag, och finner härvid att så är fallet.

Protokollsanteckningar
Sara Heelge Vikmång (S), för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp, anmäler 
protokollsanteckning, se bilaga 12.1 till detta protokoll.
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Niklas Bougt (V), för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp, anmäler 
protokollsanteckning, se bilaga 12.2 till detta protokoll.

Beslutet delges
Remissinstanserna
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Revidering av översiktsplan 2030

Kommunfullmäktiges beslut
Kommunstyrelsens förvaltning ges i uppdrag att påbörja arbete med en revidering av 
Huddinge Översiktsplan 2030 i enlighet med tjänsteutlåtandet daterat 2020-04-17.

Sammanfattning
Kommunen bedriver för närvarande planeringsarbete i utvecklingsplaner med 
målhorisont fram till 2050, samtidigt som det finns en regional utvecklingsplan med 
samma sikte. Kommunens översiktsplan sträcker sig i dagsläget till 2030. Med 
bakgrund i detta samt att dagens översiktsplan ger begränsat med stöd i att prioritera 
utveckling längs med spårväg syds framtida sträckning föreslår kommunstyrelsens 
förvaltning att ett revideringsarbete av översiktsplan 2030 inleds.
 
I första hand föreslås en revidering och förlängning av målbilden, mot vilken 
ställningstaganden i nuvarande översiktsplan prövas och vid behov revideras och 
kompletteras.
 
Den reviderade översiktsplanen görs i digitalt format i syfte att öka tillgängligheten 
och skapa förutsättningar för en kontinuerlig, rullande översiktsplanering.
 
Arbetet bedrivs primärt på kommunstyrelsens förvaltning, men förankras brett i 
kommunorganisationen. En revidering av översiktsplanen följer samma process som 
framtagandet av en ny översiktsplan, vilket inkluderar dialog med kommunens 
invånare, näringsliv och civilsamhälle, med tyngdpunkt under samrådsfasen.
 
Den föreslagna tidplanen är relativt kort, med sikte på beslut om en reviderad 
översiktsplan innan valet 2022. Den korta tidplanen bedöms vara möjlig utifrån att 
det är en revidering men innebär att marginalerna är små och eventuella förseningar 
kommer att förskjuta tidplanen till efter valet 2022. Tidplanen är möjlig att revidera 
vid varje beslutstillfälle. 

Överläggning i kommunfullmäktige
I ärendet yttrar sig Nicholas Nikander (L), ordförande för kommunstyrelsens 
samhällsbyggnadsutskott, Ann-Marie Högberg (S), Anders Abel (MP), Nujin 
Alacabek (V) och Christian Ottosson (C).
 
Christian Ottosson (C) yrkar att fullmäktige ska besluta i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag till beslut.
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Härefter förklaras överläggningen avslutad.

Propositioner i kommunfullmäktige
Ordförande frågar fullmäktige om beslut kan fattas i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag, och finner härvid att så är fallet.

Protokollsanteckningar
Ann-Marie Högberg (S), för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp, anmäler 
protokollsanteckning, se bilaga 13.1 till detta protokoll.
 
Anders Abel (MP), för Miljöpartiets fullmäktigegrupp, anmäler protokollsanteckning, 
se bilaga 13.2 till detta protokoll.
 
Nujin Alacabek (V), för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp, anmäler 
protokollsanteckning, se bilaga 13.3 till detta protokoll.

Beslutet delges
Samtliga nämnder
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Avsteg från HKF 1210 om avgifter för vissa upplåtelser av 
offentlig plats med anledning av tillfälliga lättnader rörande 
uteserveringar, matvagnar och dylikt

Kommunfullmäktiges beslut
Förslag till avsteg från HKF 1210 om avgifter för vissa upplåtelser av offentlig plats, 
avseende punkterna 2.1 - 2.4, föranlett av det särskilda ekonomiska läge samhället 
befinner sig med anledning av det nya coronaviruset, godkänns i enlighet med 
kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 20 april 2020.

Sammanfattning
Kommunstyrelsens förvaltning har utrett vad kommunen kan göra för att minska 
smittspridningen och för att underlätta för näringslivet i kommunen i samband med 
spridningen av det nya coronaviruset.
 
Förvaltningen föreslår är att det görs tillfälliga avsteg från taxan HKF1210 avseende 
punkterna 2.1 Permanent placering för användning året runt, 2.2 Plats för tillfällig 
eller säsongsbetonad försäljning, 2.3 Plats för del av dag under en viss tidsperiod, 2.4. 
Uteservering eller varuexponering. Avstegen innebär en tillfällig befrielse av avgift 
för uteserveringar, matvagnar, torghandel och jämförbar verksamhet under perioden 1 
mars till 31 december 2020.
 
Syftet med lättnaderna bedöms främst vara för att minska smittspridningen i 
samhället men också för att underlätta för näringslivet i kommunen.
 
Tillfälliga avsteget från taxan innebär en minskad intäkt om ca 200 000 kr under 
2020.
 
Tillståndshavare som redan betalat in avgift för polistillstånd för ovanstående period 
och ändamål föreslås bli krediterade.

Överläggning i kommunfullmäktige
I ärendet yttrar sig Sara Heelge Vikmång (S), Nicholas Nikander (L), ordförande för 
kommunstyrelsens samhällsbyggnadsutskott, och Jennifer Lind (M).
 
Sara Heelge Vikmång (S) och Jennifer Lind (M) yrkar att fullmäktige ska besluta i 
enlighet med kommunstyrelsens förslag till beslut.
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Härefter förklaras överläggningen avslutad.

Propositioner i kommunfullmäktige
Ordförande frågar fullmäktige om beslut kan fattas i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag, och finner härvid att så är fallet.

Protokollsanteckningar
Sara Heelge Vikmång (S), för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp, anmäler 
protokollsanteckning, se bilaga 14.1 till detta protokoll.
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Gladö kvarn - Förnyat genomförandebeslut för allmänna 
anläggningar

Kommunfullmäktiges beslut
Kommunfullmäktige godkänner en reviderad nettoinvestering på 200 000 000 kr för 
genomförande av allmänna anläggningar i enlighet med detaljplanen för Gladö kvarn.

Sammanfattning
Nu gällande genomförandebeslut innebär en anläggningskostnad om 307 miljoner 
kronor (mnkr) och en nettoinvestering om 162 mnkr. För utbyggnaden finns en fast 
intäkt i form av gatukostnader om 145 mnkr som kvarstår oavsett förändring i 
kostnaden. Prognosen för genomförandet av allmänna anläggningar bedöms nu till 
345 mnkr. För att de allmänna anläggningarna inom detaljplanen för Gladö kvarn ska 
kunna byggas ut behövs därmed ett nytt genomförandebeslut med en nettoinvestering 
på 200 mnkr.

Propositioner i kommunfullmäktige
Ordförande frågar fullmäktige om beslut kan fattas i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag, och finner härvid att så är fallet.
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Redovisning av väckta och obesvarade motioner och 
medborgarförslag i Huddinge kommunfullmäktige per den 31 
mars 2020

Kommunfullmäktiges beslut
Redovisning av obesvarade motioner och medborgarförslag i Huddinge 
kommunfullmäktige per den 31 mars 2020, i enlighet med bilagorna 1 och 2 till 
kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 14 april 2020, godkänns.

Sammanfattning
Kommunstyrelsen ska två gånger om året redovisa de inkomna motioner och 
medborgarförslag som inte har besvarats.
 
Kommunstyrelsens förvaltning har upprättat bifogade förteckningar över i 
kommunfullmäktige väckta och obesvarade motioner och medborgarförslag per den 
31 mars 2020.
 
Fullmäktige beslutade den 23 maj 2018 § 16 om att system för e-förslag, 
Huddingeförslag, från och med den 1 maj 2018 ersätter medborgarförslagen. 
Huddingeförslagen ska enligt riktlinjerna följas upp med en separat rapport en gång 
per år.
 
En motion eller ett medborgarförslag ska beredas så att kommunfullmäktige kan fatta 
beslut inom ett år från det att motionen eller medborgarförslaget väckts. Om 
beredningen inte kan avslutas inom denna tid, skall detta och vad som framkommit i 
beredningen anmälas till fullmäktige inom samma tid. Fullmäktige får då avskriva 
motionen eller medborgarförslaget från vidare handläggning.

Överläggning i kommunfullmäktige
I ärendet yttrar sig Sonia Benavente (V).
 
Härefter förklaras överläggningen avslutad.

Propositioner i kommunfullmäktige
Ordförande frågar fullmäktige om beslut kan fattas i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag, och finner härvid att så är fallet.
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Protokollsanteckningar
Sonia Benavente (V), för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp, anmäler 
protokollsanteckning, se bilaga 16.1 till detta protokoll.
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Diarienummer KS-2020/93.901

Befrielse från förtroendeuppdrag 

Kommunfullmäktiges beslut
Kommunfullmäktige beslutar

att befria Cem Delen (L) från uppdraget som ersättare i styrelsen i Huddinge 
Samhällsfastigheter AB.

att befria Mattias Engzell Liljefeldt (S) från uppdraget som ledamot i 
grundskolenämnden.

att befria Fredrik Kristoffersen (M) från uppdraget som ersättare i 
kommunfullmäktige.

 

Kommunfullmäktige beslutar vidare

att hos Länsstyrelsen i Stockholms län hemställa om åtgärd för utseende av ny 
ersättare i kommunfullmäktige efter Fredrik Kristoffersen (M).
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Val, fyllnadsval och fyllnadsnomineringar 

Kommunfullmäktiges beslut
Kommunfullmäktige beslutar om följande val för nedan angivna tider:

Sammanfattning
Nomineringar till de aktuella valen har tillställts fullmäktige i ett val-PM 
sammanställt av förvaltningen.

Propositioner i kommunfullmäktige
Ordförande frågar om fullmäktige kan besluta i enlighet med val-PM:et i sin helhet, 
och finner härvid att så är fallet.

Val av ny ersättare i styrelsen i Huddinge Samhällsfastigheter AB för 
perioden till och med den 31 december 2022 
Sofia Knutz (L) Efter Cem Delen

Val av ny ledamot och ny ersättare i grundskolenämnden för perioden till 
och med den 31 december 2022 
Fredrik Fjällström (S) Ny ledamot efter Mattias Engzell 

Liljefeldt

Victor Emanuel Mazilu (S) Ny ersättare efter Fredrik 
Fjällström
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Diarienummer KS-2019/839.119

Utred möjligheterna till att upplåta mer kommunal mark för 
koloniträdgårdar - svar på motion väckt av Sven Pernils (SD)

Kommunfullmäktiges beslut
Med hänvisning till vad som sägs i kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, 
daterat den 17 januari 2020, avslås motionen.

Sammanfattning
Sven Pernils (SD) har väckt en motion om att utreda möjligheterna till att upplåta mer 
kommunal mark för koloniträdgårdar. Motionären föreslår att kommunstyrelsen ges i 
uppdrag att undersöka efterfrågan på koloniträdgårdar i Huddinge kommun och att 
kommunstyrelsen ges i uppdrag att utforska möjligheterna till att upplåta mer 
kommunal mark för koloniträdgårdar.
 
Kolonilotter bidrar med grönska och mötesplatser i stadsrummet och främjar 
rekreation, social hållbarhet och biologisk mångfald. Många ekosystemtjänster kan 
kopplas till denna typ av verksamhet.
 
Huddinge står inför en stark expansion, vilket ökar konkurrensen om marken. Många 
olika funktioner ska få plats på en begränsad yta. Kolonilotter och andra typer av 
stadsodling tillskapar värden men alla markanspråk behöver vägas mot varandra.
 
I stadsutvecklingsarbetet görs bedömningar av hur marken ska användas för att 
tillgodose behov och skapa många olika kvaliteter och det är i det arbetet som 
avvägningar av hur marken ska användas får hanteras. I de utvecklingsplaner som tas 
fram i våra utvecklingsområden utreds vilken markanvändning som är möjlig och 
lämplig varför en särskild översyn av mark för detta ändamål inte bedöms nödvändig.
 
Med hänvisning till förvaltningens synpunkter föreslås kommunstyrelsen föreslå 
kommunfullmäktige att avslå motionen. 

Överläggning i kommunfullmäktige
I ärendet yttrar sig Sven Pernils (SD), Christian Ottosson (C) och Jennifer Lind (M).
 
Sven Pernils (SD) yrkar att fullmäktige ska bifalla motionen.
 
Christian Ottosson (C) och Jennifer Lind (M) yrkar att fullmäktige ska besluta i 
enlighet med kommunstyrelsens förslag.
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Härefter förklaras överläggningen avslutad.

Propositioner i kommunfullmäktige
Ordförande ställer propositioner mot varandra, om bifall till Christian Ottosson (C) 
och Jennifer Linds (M) yrkande mot bifall till Sven Pernils (SD) yrkande, och finner 
härvid att fullmäktige beslutar att bifalla Christian Ottosson (C) och Jennifer Linds 
(M) yrkande. Fullmäktige beslutar således i enlighet med kommunstyrelsens förslag.

Reservationer i kommunfullmäktige
Sven Pernils (SD), för Sverigedemokraternas fullmäktigegrupp, reserverar sig mot 
beslutet, se skriftlig reservation som bilaga 19.1 till detta protokoll.

Beslutet delges
Motionären
Klimat- och stadsmiljönämnden
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Diarienummer KS-2018/3019.119

Försök med köttfri månad i Huddinges skolor - svar på 
motion väckt av  Nujin Alacabek (V), Niklas Bougt (V), Olov 
Hamilton (V), Konrad Hylten (V) och Sonia Benavente (V)

Kommunfullmäktiges beslut
Med hänvisning till vad som sägs i kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, 
daterat den 29 januari 2020, avslås motionen.

Sammanfattning
Nujin Alacabek, Niklas Bougt, Olov Hamilton, Konrad Hyltén och Sonia Benavente 
(samtliga V) har den 17 december 2018 inkommit med en motion med förslag om 
försök med köttfri månad i Huddinge grundskolor.
 
Motionärerna anför att animalieproduktionen står för cirka 15 procent av det totala 
utsläppet av växthusgaser. För att rädda klimatet anser motionärerna att 
köttkonsumtionen behöver gå ner till cirka 20 kilo kött per person och år. 
Motionärerna anser därför att Huddinges skolor, som varje dag serverar mat till 
tusentals Huddingebarn, kan göra en insats för att minska köttkonsumtionen.
 
Med hänvisning till detta yrkar motionärerna:
- Att ett försök görs med en köttfri månad i alla Huddinges grundskolor.
 
Motionen har remitterats till grundskolenämnden och synpunkter har inhämtats från 
miljö- och bygglovsförvaltningen.
 
Kommunstyrelsens förvaltning anser att det är viktigt att arbeta med 
hållbarhetsfrågorna för att minska skolmåltidernas negativa inverkan på klimatet. 
Kommunstyrelsens förvaltnings bedömning är att skolorna redan idag bedriver ett 
aktivt och målmedvetet arbete som på olika sätt utgör viktiga åtgärder för att minska 
skolmåltidernas negativa effekter på klimatet.
 
Kommunstyrelsens förvaltning anser dock inte att ett försök med en köttfri månad 
skulle vara det mest effektiva eller lämpliga sättet att minska skolmåltidernas 
klimatpåverkan. En köttfri månad skulle visserligen minska köttintaget under den 
specifika perioden, men förvaltningen anser att det finns andra åtgärder som på ett 
bättre sätt bidrar till att minska grundskolornas negativa inverkan på klimatet, till 
exempel att aktivt arbeta för att minska matsvinnet och att uppmuntra eleverna i 
grundskolan att välja vegetarisk kost genom att erbjuda detta som alternativ till 
måltider med kött.
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Därtill vill förvaltningen lyfta fram vikten av att måltiderna som serveras i 
kommunens grundskolor ska grundas på vetenskap och beprövad erfarenhet. Det är 
därför positivt att grundskolorna följer Livsmedelsverkets rekommendationer vid 
planeringen av grundskolornas måltider. Den så kallade ”Måltidsmodellen” ger ett 
helhetsperspektiv på bra måltider och används vid planering och uppföljning av den 
offentliga måltidsverksamheten. Med ett sådant helhetsperspektiv kan grundskolorna 
erbjuda hållbara måltider som samtidigt är näringsmässigt anpassade till skolbarnen.
 
Med hänvisning till ovan föreslår kommunstyrelsens förvaltning att motionen ska 
avslås.

Överläggning i kommunfullmäktige
I ärendet yttrar sig Nujin Alacabek (V), Michaela Lööf (S), Jelena Drenjanin (M), 
Christian Ottosson (C) och Anders Lönroth (MP).
 
Nujin Alacabek (V) yrkar att fullmäktige ska bifalla motionen.
 
Jelena Drenjanin (M) och Christian Ottosson (C) yrkar att fullmäktige ska besluta i 
enlighet med kommunstyrelsens förslag till beslut.
 
Härefter förklaras överläggningen avslutad.

Propositioner i kommunfullmäktige
Ordförande ställer propositioner mot varandra, om bifall till Jelena Drenjanin (M) och 
Christian Ottossons (C) yrkande mot bifall till Nujin Alacabeks (V) yrkande, och 
finner härvid att fullmäktige beslutar att bifalla Jelena Drenjanin (M) och Christian 
Ottossons (C) yrkande. Fullmäktige beslutar således i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag.

Reservationer i kommunfullmäktige
Nujin Alacabek (V), för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp, reserverar sig mot beslutet, 
se skriftlig reservation som bilaga 20.1 till detta protokoll.

Protokollsanteckningar
Michaela Lööf (S), för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp, anmäler 
protokollsanteckning, se bilaga 20.2 till detta protokoll.

Beslutet delges
Grundskolenämnden
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Huddinge kommun ska inte främja osund konkurrens – svar 
på motion väckt av Sara Heelge Vikmång (S), Claes Thim (S) 
och Aza Cheragwandi (S)

Kommunfullmäktiges beslut
Med hänvisning till förvaltningens tjänsteutlåtande av den 14 februari 2020, anses 
motionen besvarad.

Sammanfattning
En motion har inkommit till Kommunfullmäktige den 18 mars 2019, innebärande att 
kommunen inte ska främja osund konkurrens, genom att följa Arbetsmiljöverkets 
rekommendationer för krav i upphandling på arbetsmiljö.
 
Det finns företag som fuskar med skatter, arbetsvillkor och arbetsmiljö och 
därigenom kan konkurrera ut seriösa företag. Motionärerna föreslår att Huddinge 
kommun ska ställa högre krav på arbetsmiljö i företag som lämnar anbud och blir 
leverantörer till kommunen genom upphandling. Kraven behöver också följas upp 
och det ska finnas tydliga regler om konsekvenser för företag som bryter mot 
uppställda krav.
 
Alla arbetsgivare som har arbetstagare (anställda eller inhyrda) som utför arbete i 
Sverige ska följa arbetsmiljölagen och föreskrifterna om systematiskt 
arbetsmiljöarbete. Företag som lämnar anbud för att bli leverantör till kommunen 
förutsätts följa alla gällande lagar och förordningar.
 
Arbetsmiljöverket har tillsynsansvar för arbetsmiljöarbetet och Skatteverket har 
tillsynsansvar för skatter och moms. Kommunens uppdrag är att ställa och kontrollera 
eventuella tillkommande krav, som inte regleras i lag.
 
Lag om offentlig upphandling, LOU 2016:1145 är en processlagstiftning som styr hur 
upphandlingar ska genomföras. Kommunens upphandlingsprocess följer 
upphandlingslagen och har därmed inbyggda kontroller för bland annat dessa frågor.
 
Förvaltningen föreslår att motionen anses besvarad med motiveringen att 
motionärernas frågeställningar redan hanteras inom kommunens 
upphandlingsprocess.
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Överläggning i kommunfullmäktige
I ärendet yttrar sig Aza Cheragwandi (S), Olov Hamilton (V) och Daniel Dronjak 
(M).
 
Aza Cheragwandi (S) yrkar att fullmäktige ska bifalla motionen.
 
Daniel Dronjak (M) yrkar att fullmäktige ska besluta i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag.
 
Härefter förklaras överläggningen avslutad.

Propositioner i kommunfullmäktige
Ordförande ställer propositioner mot varandra, om bifall till Daniel Dronjaks (M) 
yrkande mot bifall till Aza Cheragwandis (S) yrkande, och finner härvid att 
fullmäktige beslutar att bifalla Daniel Dronjaks (M) yrkande. Fullmäktige beslutar 
således i enlighet med kommunstyrelsens förslag.

Reservationer i kommunfullmäktige
 Aza Cheragwandi (S), för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp, reserverar sig mot 
beslutet till förmån för eget förslag.

Protokollsanteckningar
Olov Hamilton (V), för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp, anmäler 
protokollsanteckning, se bilaga 21.1 till detta protokoll.
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Individanpassade måltider för att förhindra undernäring i 
Huddinges äldreomsorg – svar på motion väckt av Sara 
Heelge Vikmång (S) och Margareta Vikgren (S)

Kommunfullmäktiges beslut
Mot bakgrund av vad som framgår av kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande, daterat den 19 februari 2020, anses motionen besvarad.

Sammanfattning
I kommunfullmäktige den 30 september 2019 väcktes motionen ”Individanpassade 
måltider för att förhindra undernäring i Huddinges äldreomsorg” – av Sara Heelge 
Vikmång (S) och Margareta Vikgren (S).
 
I motionen kan man läsa att undernäring är en av de största utmaningarna inom 
äldreomsorgen. Förslagsställarna vill att måltiderna i äldreomsorgen i högre grad än 
idag ska utgå från individens behov och önskemål, främja aptit och matglädje och bli 
en tydligare del av omvårdnaden.
 
Motionen har gått på remiss till vård- och omsorgsnämnden och Huddinge 
pensionärsråd.
 
Kommunstyrelsens förvaltning konstaterar precis som motionärerna att människor 
lever allt längre vilket också ställer höga krav på kommunens resurser och att de 
anpassas utifrån äldres behov.
 
Motionärernas förslag ”att maten i Huddinges äldreomsorg i så stor utsträckning som 
möjligt ska vara individuellt anpassad för att möta varje individs näringsbehov och 
utgå från de senaste nordiska näringsrekommendationerna” är, mot bakgrund av vad 
som framgår av vård- och omsorgsnämndens remissvar, till övervägande del redan 
uppfyllt.
 
Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att motionen ska anses besvarad. 

Överläggning i kommunfullmäktige
I ärendet yttrar sig Margareta Vikgren (S) och Karl Henriksson (KD).
 
Margareta Vikgren (S) yrkar att fullmäktige ska bifalla motionen.



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
SIDA

KOMMUNFULLMÄKTIGE

42 (52)

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur

Sammanträdesdatum Paragraf

Kommunfullmäktige 8 juni 2020 § 22

Diarienummer KS-2019/2514.119

 
Karl Henriksson (KD) yrkar att fullmäktige ska besluta i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag till beslut.
 
Härefter förklaras överläggningen avslutad.

Propositioner i kommunfullmäktige
Ordförande ställer propositioner mot varandra, om bifall till Karl Henrikssons (KD) 
yrkande mot bifall till Margareta Vikgrens (S) yrkande, och finner härvid att 
kommunfullmäktige beslutar att bifalla Karl Henrikssons (KD) yrkande. Således 
beslutar fullmäktige i enlighet med kommunstyrelsens förslag.

Reservationer i kommunfullmäktige
Margareta Vikgren (S), för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp, reserverar sig mot 
beslutet till förmån för eget förslag.

Beslutet delges
Remissinstanserna
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Öppna en fritidsgård i Masmo/Vårby Haga - svar på motion 
väckt av Rasmus Lenefors (S), Eeva Laine (S), Kamile Ünver 
(S) och Göran Hallberg (S)

Kommunfullmäktiges beslut
Ärendet bordläggs, för att behandlas vid nästkommande sammanträde med 
kommunfullmäktige.

Sammanfattning
Rasmus Lenefors (S), Eeva Laine (S), Kamile Ünver (S) och Göran Hallberg (S) har 
den 4 november 2019 inkommit med en motion där de föreslår att kultur- och 
fritidsnämnden får i uppdrag att påbörja arbetet med att öppna en fritidsgård i 
Masmo/Vårby Haga.
 
Motionen har remitterats till kultur- och fritidsnämnden.
 
Kommunstyrelsens förvaltning anser att tillgängligheten är viktig för att möjliggöra 
för ungdomar att kunna delta i de ungdomsverksamheter som kommunen 
tillhandahåller.
 
Förvaltningen gör bedömningen att det inte är ekonomiskt försvarbart att öppna en ny 
fritidsgård i Masmo/Vårby Haga, sett till antalet ungdomar i området som skulle 
besöka fritidsgården.
 
Kultur- och fritidsnämnden har i sitt remissvar lyft fram flera exempel på 
fritidsaktiviteter för ungdomar i anslutning till Masmo/Vårby Haga.
 
Kommunstyrelsens förvaltning ställer sig bakom kultur- och fritidsnämndens 
intentioner att samordna den verksamhet som redan finns. Förutsatt att så görs ser 
förvaltningen att det finns goda möjligheter att tillhandahålla ett rikt fritidsutbud för 
unga, istället för att öppna en ny fritidsgård.
 
Med hänvisning till vad som framförts ovan föreslår kommunstyrelsens förvaltning 
att förslaget i motionen ska avslås.
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Överläggning i kommunfullmäktige
Ordförande frågar fullmäktige om ärendet kan bordläggas, och finner härvid att så är 
fallet.
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Diarienummer KS-2018/1510.119

Införande av demensteam – svar på motion väckt av Mats 
Arkhem (SD)

Kommunfullmäktiges beslut
Med hänvisning till vad som sägs i kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, 
daterat den 4 maj 2020, anses motionen besvarad.

Sammanfattning
Mats Arkhem (SD) yrkar i en motion, väckt den 18 juni 2018, om att utreda om ett 
demensteam enligt Socialstyrelsens riktlinjer bör inrättas. Motionären menar att 
demensteamets uppdrag ska vara att se till att den demenssjuke personen och dennes 
närstående får det stöd och den hjälp dessa behöver. Demensteamet ska också 
underlätta så att personer med demenssjukdom får en tidig diagnos.
 
Dåvarande äldreomsorgsnämnden ställde sig positiv till att ett demensteam från båda 
huvudmännen inrättas, men betonade att det i så fall kräver beslut och engagemang 
från både landsting och kommun och att någon form av samordnande funktion för 
hela teamet inrättas. Region Stockholm har nyligen framfört att en stärkt samverkan 
mellan regionen och kommunernas verksamheter är bra och att frågan gällande 
demensteam är något som regionen vill utforska.
 
Kommunstyrelsens förvaltning anser att kommunen bör ha en fortsatt dialog med 
Region Stockholm och att motionen ska anses besvarad. 

Överläggning i kommunfullmäktige
I ärendet yttrar sig Mats Arkhem (SD) och Karl Henriksson (KD).
 
Mats Arkhem (SD) yrkar att fullmäktige ska bifalla motionen.
 
Karl Henriksson (KD) yrkar att fullmäktige ska besluta i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag till beslut.
 
Härefter förklaras överläggningen avslutad.
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Propositioner i kommunfullmäktige
Ordförande ställer propositioner mot varandra, om bifall till Karl Henrikssons (KD) 
yrkande mot bifall till Mats Arkhems (SD) yrkande, och finner härvid att 
kommunfullmäktige beslutar att bifalla Karl Henrikssons (KD) yrkande. Således 
beslutar fullmäktige i enlighet med kommunstyrelsens förslag.

Reservationer i kommunfullmäktige
Mats Arkhem (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag.

Beslutet delges
Mats Arkhem (SD)
Vård- och omsorgsnämnden
Region Stockholm
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Diarienummer KS-2017/2122.119

Underlätta för invånarna i Vårby gård att återvinna- svar på 
motion väckt av Stefan Björk (S)

Kommunfullmäktiges beslut
Med hänvisning till vad som framkommer av kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande, daterat den 26 februari 2020, anses motionen besvarad.

Sammanfattning
En motion väckt av Stefan Björk (S) har inkommit till kommunstyrelsen. Motionen 
väcktes på kommunfullmäktiges sammanträde den 11 september 2017. Motionären 
föreslår att plats för återvinningsstation i Vårby gård ska tillgängliggöras för 
Förpacknings- och Tidningsinsamling AB (FTI). Förvaltningen har i samråd med FTI 
genomfört en lokaliseringsutredning för en sådan plats i Vårby gård. 
Lokaliseringsutredningen utmynnade i att ett område intill Mogårdsvägen 8 anvisades 
till FTI. FTI har uppgett att de avser att etablera en återvinningsstation på platsen 
under 2020. Förvaltningen anser därför motionen vara besvarad.

Överläggning i kommunfullmäktige
I ärendet yttrar sig Kamile Ünver (S) och Christian Ottosson (C).
 
Christian Ottosson (C) yrkar att fullmäktige ska besluta i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag till beslut.
 
Härefter förklaras överläggningen avslutad.

Propositioner i kommunfullmäktige
Ordförande frågar fullmäktige om beslut kan fattas i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag, och finner härvid att så är fallet.

Protokollsanteckningar
Kamile Ünver (S), för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp, anmäler 
protokollsanteckning, se bilaga 25.1 till detta protokoll.

Beslutet delges
Förpackning- och Tidningsinsamling AB
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Diarienummer KS-2019/1765.119

Utveckla Gömmarens naturreservat – svar på motion väckt av 
Sara Heelge Vikmång (S) och Rasmus Lenefors (S)

Kommunfullmäktiges beslut
1. Motionärernas förslag om att ge klimat- och stadsmiljönämnden i uppdrag att 
utreda möjligheterna att utveckla och tillgängliggöra Gömmarens naturreservat med 
fler möjligheter till bad och grill avslås.

2. Kommunstyrelsen får i uppdrag att i dialog med Södertörns brandförsvarsförbund, 
Lokalpolisområde Huddinge samt den berörda gemensamhetsanläggningen, för väg 
och parkeringsplatser vid Gömmarebadet, göra en utredning för att komma fram till 
om det finns åtgärder som kan vidtas för att förbättra möjligheterna för 
blåljuspersonal att genomföra sitt uppdrag vid Gömmaren. Därmed anses 
motionärernas förslag om uppdrag till kommunstyrelsen besvarat.

Sammanfattning
Sara Heelge Vikmång (S) och Rasmus Lenefors (S) har i kommunfullmäktige den 19 
augusti 2019 väckt en motion om att utveckla Gömmarens naturreservat. 
Motionärerna föreslår att kommunstyrelsen ska få i uppdrag att utreda möjligheterna 
att öka tryggheten och säkerheten vid de platser i Gömmarens naturreservat där det 
behövs samt att klimat- och stadsmiljönämnden ska få i uppdrag att utreda 
möjligheterna att utveckla och tillgängliggöra Gömmarens naturreservat med flera 
möjligheter till bad och grill. I motionen framhålls att säkerheten i Gömmarens 
naturreservat behöver ökas genom att åtgärder vid och i vattnet vidtas samt att 
tillgängligheten vid Gömmarens parkering måste öka både för besökare och för 
räddningsfordon.
 
Förvaltningen föreslår att kommunstyrelsen får i uppdrag att i dialog med Södertörns 
brandförsvarsförbund, Lokalpolisområde Huddinge och den berörda 
gemensamhetsanläggning, för väg och parkeringsplatser vid Gömmarebadetgöra, 
göra en utredning för att komma fram till om det finns åtgärder som kan vidtas för att 
förbättra möjligheterna för blåljuspersonal att genomföra sitt uppdrag vid Gömmaren. 
Därmed bör motionärernas förslag om uppdrag till kommunstyrelsen anses besvarat. 
Beträffande motionärernas förslag om att ge klimat- och stadsmiljönämnden i 
uppdrag att utreda möjligheterna att utveckla och tillgängliggöra Gömmarens 
naturreservat med fler möjligheter till bad och grill anser förvaltningen att det bör 
avslås.
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Överläggning i kommunfullmäktige
I ärendet yttrar sig Sara Heelge Vikmång (S), Nujin Alacabek (V) och Nicholas 
Nikander (L), ordförande för kommunstyrelsens samhällsbyggnadsutskott.
 
Sara Heelge Vikmång (S) och Nujin Alacabek (V) yrkar att fullmäktige ska bifalla 
motionens första att-sats.
 
Härefter förklaras överläggningen avslutad.

Propositioner i kommunfullmäktige
Ordförande konstaterar att Sara Heelge Vikmång (S) och Nujin Alacabeks (V) 
yrkande står i motsats till punkt ett i kommunstyrelsens förslag till beslut. Proposition 
ställs därför i två steg.
 
Först ställer ordförande propositioner mot varandra, om bifall till kommunstyrelsens 
förslag punkt ett mot bifall till motionens förslag punkt ett. Ordförande finner härvid 
att fullmäktige beslutar bifalla kommunstyrelsens förslag.
 
Härefter frågar ordförande fullmäktige om beslut i övrigt kan fattas i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag, och finner härvid att så är fallet.
 
Således beslutar fullmäktige i enlighet med kommunstyrelsens förslag i sin helhet.

Reservationer i kommunfullmäktige
Sara Heelge Vikmång (S), för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp, reserverar sig 
mot beslutet, se skriftlig reservation som bilaga 26.1 till detta protokoll.
 
Nujin Alacabek (V), för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp, reserverar sig mot beslutet, 
se skriftlig reservation som bilaga 26.2 till detta protokoll.

Beslutet delges
Klimat- och stadsmiljönämnden
Trygghets- och delaktighetsberedningen
Lokalpolisområde Huddinge
Södertörns brandförsvarsförbund
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Beslut rörande inlämnade motioner och interpellationer

Kommunfullmäktiges beslut
1. Den inlämnade motionen får ställas.

2. Kommunfullmäktige överlämnar motionen till kommunstyrelsen för beredning.

Sammanfattning
Till kommunfullmäktiges sammanträde har följande motion inlämnats: 

 Motion väckt av Sara Heelge Vikmång (S) och Margareta Vikgren (S) om att 
genomföra äldreomsorgslyftet i Huddinge kommun.
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Delgivningar 

Inga delgivningar har inkommit inför dagens sammanträde med kommunfullmäktige.
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